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Zadeva:  70 let Planinskega društva Črnuče  

 

Planinsko društvo Črnuče letos praznuje že 70 let uspešnega dela. S skoraj 400 člani verjetno sodi med 

večja društva na Črnučah. Vključeno je v Meddruštveni odbor (MDO) planinskih društev Ljubljane,  

kjer po velikosti spada med srednje velika planinska društva v regiji. Planinci MDO Ljubljana, se vsako 

leto zberejo na planinskem taboru. Tokratni, že 51-ič po vrsti, je bil organiziran pri Črnuškem domu na 

Mali planini, kjer smo črnuški planinci praznovali tudi 70- letnico svojega delovanja.     

 

Planinskemu društvu Črnuče v svojem drugem mandatu predseduje Nace Perne. Sedež društva je v 

Kulturnem domu na Črnučah, kjer društvo izvaja svoje organizacijske in izobraževalne  aktivnosti. 

Društvo skrbi za dve markirani planinski poti na Rašico in ima tudi svoj planinski dom na Mali planini 

- Črnuški dom na Mali planini. V opuščenih prostorih Papirnice Vevče pa  ima društvo postavljeno tudi 

veliko umetno plezalno steno, kjer lahko izvaja potrebne plezalske treninge.  

 

70 letnico delovanja so Črnuški planinci  proslavili s slovesnim dogodkom pri Črnuškem domu na Mali 

planini. V soboto, 27.5.2023, je bilo tam zbranih več kot 200 ljubiteljev gora. Planinski škratki z 

Osnovne šole Črnuče, so s svojimi mentoricami prišli na planino že v petek popoldne. V soboto pa je 

bil organiziran voden planinski izlet društva z avtobusnim prevozom do prelaza Volovjek (Kranjski 

rak), kjer so pohodniki začeli dveurni pohod na Malo planino. Ostali obiskovalci so uporabili različne 

druge pristopne poti, nekateri pa so se na planino pripeljali tudi s turnimi kolesi. 

 

Ob 11.00 se je pri Črnuškem domu začel kulturni program, v katerem so nastopali otroci OŠ Maksa 

Pečarja Črnuče z recitacijo, glasbeno točko in nastopom folklorne skupine ter pevci Okteta Zven s 

šopkom domoljubnih planinskih pesmi. Po planinski himni Oj triglav moj dom je srečanje najprej 

pozdravil Ernest Gradišar, predsednik MDO PD Ljubljane. Orisal je poslanstvo združevanja planincev 

v meddruštvene odbore, nam čestital za jubilej in zaželel še veliko uspešnih let delovanja. Nace Perne, 

predsednik PD Črnuče, pa je najprej na kratko povzel bistvene pomnike iz zgodovine društva. Spomnil 

se je starih predsednikov društva: Rodeta, Koširja, Patarčiča, Kutnarja, in še posebej Metoda Lampiča, 

ki je bil pobdnik, da so črnuški planinci leta 1962 začeli graditi svoj planinski dom, ki je bil leta 1970 

zgrajen. Zob časa in težke vremenske razmere, ki vladajo na Mali planini, so zahtevale generalno 

rekonstrukcijo doma, ki je je bila opravljena od 1998 do 2002. Takrat smo zamenjali strešno kritino, 

fasado s toplotno izolacijo, okna, vrata, strojne in elektro inštalacije. Kasneje sta se preuredila tudi oba 

zgornja prostora skupnih ležišč in spalnice v prvem nadstropju. Predsednik je ob tem poudaril, da je 

dom na žalost prevelik za potrebe črnuških planincev, saj se je obiskovanje Male planine v zadnjih 

desetletjih močno spremenilo. Prenočevanja na planini skoraj ni. Predsednik Perne je na kratko 

predstavil tudi posamezne odseke društva. Mladinskega odseka društvo na žalost še vedno nima, je pa 

lani dobilo vsaj prvega  markacista kategorije A.  V društvu deluje pet planinskih vodnikov, ki vsak 

mesec organizirajo in vodijo en izlet,  dva kandidata za planinska vodnika, pa sta prijavljena za 

izobraževanje. V društvu  je razvito tudi turno kolesarstvo, kjer izlete vodijo trije vodniki. Zares ponosni 

smo na naše Planinske škratke iz OŠ Črnuče, ki so zagotovilo za dobro prihodnost društva, krona društva 

pa je alpinistični odsek (ČAO), kjer zelo aktivno deluje preko 150 mladih, ki razvijajo vse vrste 

zimskega in letnega  udejstvovanja v gorah.  

Prireditev je s svojo navzočnostjo počastil tudi Jože Rovan, predsednik Planinske zveze Slovenije, ki se 

je kot oče turnega kolesarstva v Sloveniji na prireditev pripeljal s kolesom. V svojem nagovoru je 

pohvalil delo društva in mu ob 70 - letnici uspešnega dela, podelil Jubilejno listino PZS. Med drugim je 
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tudi povedal, da v PZS načrtno promovirajo uporabo javnih prevoznih sredstev do izhodišč planinskih 

tur. Spomnil nas je, da so se planinske ture včasih začenjale na ustreznih železniških in avtobusnih 

postajališčih, kar je bilo ekološko in energetsko veliko bolj racionalno kot vožnja z osebnimi vozili.  

Slovesni prireditvi je sledil okusni golaž, ki ga je v zunanjem kotličku, kurjenem z drvmi, pripravil Lojze 

Ovijač, najemnik našega planinskega doma. Sledilo je sproščeno planinsko druženje, Oktet Zven pa je 

zapel še nekaj planinskih pesmi. Kar prehitro je prišel čas, ko smo se morali začeti vračati proti dolini. 

Najprej so planino zapustili Škratki, malo za njimi pa še ostali planinci. Na prelazu Volovjek nas je 

pobral avtobus in nas odpeljal na Črnuče. Z nami je bil čudovit planinski dan.   

Naj zapis izkoristim še za povabilo vsem, ki jih veseli organizacijsko in strokovno delo na področju 

planinstva, da se nam pridružijo in tako okrepijo in pomladijo društvo za novih 70 let.  

  

 

 

 

 

  



                                        

 

 


